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Slovo starostky

Vážení spoluobčané,

čas utíká jako voda a my již vydáváme

podruhé jarní vydání našich Šonovských

novin.

Mnoho z nás si pro letošní rok dala nějaký

menší či větší cíl. Pár cílů si pro letošní rok

vytyčila i naše obec, a na těch, které jsou po-

svěceny zastupitelstvem, aktivně pracujeme.

Mezi první letošní investice patří přestavba

nebytových prostor („NORY“) na bytové pro-

story, kdy dojde k výstavbě nového

bezbariérového bytu a tím i ke zvýšení příjmu

obce a zhodnocení KD, neboť prostory byly

nevyužité a ve špatném stavu.

Další stavební akcí letošního roku je

parkoviště u KD. Stavební práce započnou

během měsíce dubna tohoto roku a budou

ukončeny nejdéle do 30. 6. 2024. Stavbu

provede firma SILNICE SVOBODA, a.s., která 

ŠONOVSKÉ NOVINY

splnila všechny podmínky a nabídka této firmy

obsahovala nejnižší nabídkovou cenu, která činí

1.064.922,69 Kč včetně DPH. Do veřejného

výběrového řízení se přihlásilo 10 firem.

Dalšími investicemi jsou opravy a zvelebování

obecních bytů, v domově seniorů instalujeme

nové antény, protože stávají jsou pro obyvatele

domova nevyhovující, chystáme opravu fasády 

v bytovém domě č. p. 79, investujeme do oprav

v areálu chovatelů, kde se uskuteční MLD a tyto

opravy jsou nutné. 

Je zadán projekt na úpravu zeleně okolo obec-

ního úřadu a vybudování parkoviště u obecního

úřadu, které je nedostačující, neupravené a chy-

bí jak návštěvníkům hřbitova, tak návštěvníkům

kostela sv. Markéty a návštěvníkům OÚ

(docílíme konečně bezbariérovosti) i okolním

obyvatelům, kteří by mohli využít parkování

v zimních měsících. Zažádali jsme o dotaci 

z MMR na opravu pomníku u obecního úřadu. 
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Nadále se snažíme pro vás vymýšlet kulturní akce

v naší obci, kterých i díky akcím Mysliveckého spol-

ku Šonov a Spolku chovatelů Šonov je spousta.

Během měsíce února jste obdrželi Odpadový

zpravodaj.

Začátkem března byl také spuštěn nový obecní web,

který je zacílen především na Vás, občany.

Každého z Vás zajímají jiné informace a na základě

toho si můžete v patičce webu zadat váš e-mail 

a kliknout na odebírat. Poté si nastavíte, co Vás za-

jímá za informace. Můžete si přihlásit odběr novinek

z obce, úřadu, nebo volného času. Je to na Vás.

První novinky vám budou zaslány ve chvíli, kdy si 

e-mail aktivujete ve své e-mailové stránce (přejdete

až na úplný konec stránky, kde do bílého pole zadá-

te Váš e-mail, kliknete na ODEBÍRAT, poté si vybe-

rete, jaké informace Vás zajímají a po výběru si

PŘIHLAŠTE ODBĚR). Na základě možnosti odebírání

informací z webových stránek bude upuštěno od

zasílání emailů.

Krásné jarní dny!

S úctou

 Monika Hornychová, starostka
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Pravidelně bylo dříví odváženo a propláceno (pře-

devším firmou EGREGA) – užitkové dříví (kulatina,

popř. vlákninové dříví) – 966,84 m3 (83,4%). Další

prodej byl pro místní obyvatele nebo samovýrobce,

jednalo se o palivové dříví – 192,62 m3 (16,6%).

Celkem bylo odvezeno a prodáno 1 159,46 m3. Roz-

díl mezi vyrobenou a prodanou hmotou je 2,56 m3

(mínus), tj. 0,003% ztráta způsobená následnou ma-

nipulací nebo elektronickými přejímkami na pilách.

Tato ztráta bývá obvykle kolem 3%, proto ta naše je

zcela zanedbatelná. Prodané dříví je velmi dobrým

finančním přínosem obce, který samozřejmě bude 

z části zpět investován do výchovy lesních porostů.

Všechny plochy po těžbě byly ošetřeny, všechen

klest byl zlikvidován snášením a spálením. Následně

byla provedena příprava půdy (mechanická i che-

mická) – 4,92 ha, k zalesnění 3,41 ha. První zalesně-

ní holin mohlo díky dostatku sazenic a pracovníků

(včetně včasné přípravy ploch) proběhnout již na

podzim. Bylo zasázeno celkem 14 148 sazenic 

(10 098 SM, 4 050 BK a DB) – 2,73 ha holin, 0,09 ha

vylepšení. Podíl melioračních dřevin činil 28,6%

(0,52 ha holin - 18,4%). Na zimu byly všechny nově

zasazené dřeviny ošetřeny nátěrem proti okusu

zvěří.

V tomto roce jsme začali s nutnou výchovou mla-

dých porostů do 40 let, zejména prořezávek. Jedná

se hlavně o výřez plevelných dřevin, které bylo pro-

vedeno na ploše 3,85 ha. Prořezávky byly provedeny

do konce roku prozatím na ploše 2,20 ha, ty však

probíhají nepřetržitě i v následujícím roce. V letoš-

ním roce 2024 budeme pokračovat především 

v likvidaci kůrovce a nahodilé těžby, v jarním zales-

nění zbylých ploch, na podzim nových ploch, včetně

jejich ochran – ožínání a nátěry. Dále bude probíhat

výchova lesních porostů do 40 let. 

Ladislav Klabník (OLH)
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HOSPODAŘENÍ V LESÍCH OBCE

ŠONOV V ROCE 2023

Od ledna probíhala těžba dříví především na plo-

chách, které byly zasaženy kůrovcem nebo i větrnou

kalamitou (tzv. těžba PN a MN – předmětní a mýtní

nahodilá těžba). Dále bylo provedeno dokácení

zbytků porostů po minulých nahodilých těžbách.

Jeden porost (MÚ – mýtní úmyslná těžba) byl kácen

z důvodu silného podrostlého zmlazení ve stáří 

120 let +, více jak 20 let po mýtní době. Celková těž-

ba činila 1 162,02 m3 – celková plocha k zalesnění

3,66 ha. Z toho činí PÚ (předmýtní úmyslná těžba)

do 40 let – 16,0 m3 – 0,32 ha (bez následného zales-

ňování), MÚ + domýcení – 458,34 m3 – 0,86 ha, PN 

a MN – 205,20 m3 – 1,38 ha a PN a MN (vše kůrovec)

– 482,48 m3 – 1,10 ha.

mailto:obec@sonov.cz
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PARKOVIŠTĚ U KULTURNÍHO DOMU
KD v Šonově se dočká svého parkoviště. Do výběrového řízení se přihlásilo celkem 10 firem. Nabídka od uchazeče SILNICE
SVOBODA a. s.  splnila všechny podmínky a jeho nabídka obsahovala nejnižší nabídkovou cenu v Kč včetně DPH. Stavební
práce započnou během měsíce dubna tohoto roku a budou ukončeny nejdéle do 30. 6. 2024. Věříme, že výstavbou parkoviště
se ukončí neshody, které často vznikaly z důvodu chybějících parkovacích míst.

Obec Šonov    

JE
UMÍSTĚNA

NA 
BUDOVĚ

 OÚ 

ŠONOVSKÝ KOSTEL V PROSTORÁCH SENÁTU
Starostové Broumovska byli pozváni na vernisáž výstavy fotografií Dana Veselského, která se uskutečnila v prostorách Senátu
v Praze. Výstavu realizovalo Římskokatolická farnost - děkanství Broumov ve spolupráci s Královéhradeckým krajem pod zášti-
tou senátora Martina Červíčka. Cílem výstavy bylo poukázat na aktuální stav národní památky - Broumovské skupiny kostelů,
do které patří i šonovský kostel sv. Markéty. Výstava probíhala 18. 3. 2024 v prostorách senátu v Chodbě místopředsedů.

Monika Hornychová    



I N F O R M A C E  Z  Ú Ř A D U  /  R Ů Z N É

V našem volebním programu je jedním z bodů kastrace koček, neboť nám nejsou osudy těchto koček lhostejné . Předem
bychom chtěly upozornit , že kastrace koček v Šonově se týká pouze koček bez majitele. V naší obci jsou nekastrované a
přemnožené kočky a kocouři v hospodářských budovách ZD. Kastrace koček se nedá provést bez podpory a spolupráce
zaměstnanců těchto hospodářských budov. Tímto bychom rády poděkovaly paní Světlaně Křížové, která pomohla s
odchytem a následnou péčí po kastraci . Nesmíme opomenout také poděkování našim spoluobčanům Ronaldovi a Míše
,kteří též aktivně , ochotně a nezištně pomáhají. V žádném případě se nejedná o množitele koček, jak se o nich v naší obci
nesmyslně povídá, naopak na své náklady kastrují a ošetřují kočky, které tuto pomoc potřebují.

Financování kastrací zajišťuje kastrační program Feliti.
Obec Šonov přispěla příspěvkem ve výši 3240 Kč
z dobrovolného vstupného, které bylo vybráno na be-
sedě s TomášemMagnuskem a Zuzanou Bubílkovou. 
Dalšími přispěvateli jsou soukromé osoby a nesmíme
 zapomenout na Útulek v Broumově, který zapůjčuje
přepravky a objednává kastrační termíny. Převozy ko-
ček na kastraci zajišťujeme samy a ve svém volném čase .

 

Nechtěně narozená koťata, nemají moc šancí na kvalitní život a tím pádem další množení nedává žádný rozumný smysl . 
Každý majitel je zodpovědný za své zvíře a má právo si o něm rozhodovat, jen je opravdu zbytečné v dnešní době a v době
možností, narozená koťata odporným způsobem sprovázet ze světa. Kastrace dávají smysl. Kastrovaná kočka-kocour se 
dožívají vyššího věku, netoulají se, neplodí další nechtěná koťata a nadále chytají myši.

Pokud by měl někdo zájem svou kočku kastrovat a opravdu
by to finančně nezvládl, je možnost oslovit kastrační program 
Feliti. Rády se vším poradíme, ale majitel se musí i sám aktivně 
podílet .Ceny kastrací nejsou zanedbatelné, ale nejsou ani 
zničující.

Pro srovnání uvádíme ceny dvou veterinárních ordinací:

MVDr. Daniel Štěpánek Hronov kocour 800 Kč kočka 1200 Kč
MVDr. Stanislav Mach Broumov  kocour 990 Kč  kočka 1800 Kč

Děkujeme a kastracím zdar !

     Za šonovské zastupitelky Lenka Jirásková

S P O L E Č E N S K Á  K R O N I K A

H R U B Á  H E L E N A
 

G R Í S N I K O V Á  K V Ě T O S L A V A
 

K I N D L O V Á  V L A S T A  
M U L D E R  E L T A  T R I J N T J E  A L I D A
 

K V A P I L O V Á  D A G M A R  
S K Ř I V A N O V Á  M I R O S L A V A
V Í T E K  J A N       
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KASTRACE KOČEK -  JEDEN Z BODŮ NAŠEHO VOLEBNÍHO
PROGRAMU 

JUBILANTI

Přejeme vám 
hodně štěstí, 
pevné zdraví 

a 
životní 

optimismus.
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Dne 22. 2. 2024 byli Tomáš Magnusek a Zuzana Bubílková v Šonově. Tato sehraná, zábavná dvojice nás

rozhodně nenudila. Smích zaplnil kulturní dům a my děkujeme, a doufáme, že jste i vy odcházeli domů s dobrou

náladou.

Obec Šonov

S REŽISÉREM NA CESTÁCH
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Příjemně prožité odpoledne za účasti krásných pohádkových masek, které byly náležitě odměněny. 

Děkujeme dětem a rodičům, kteří se zúčastnili a také pořadatelům , kteří tento tradiční dětský karneval

pořádají již několik let!

Klub přátel dobré zábavy

DĚTSKÝ KARNEVAL V ŠONOVĚ

Letošní teplá zima a brzký příchod jara nám umožnily začít s neodkladnými opravami a renovacemi našeho
chovatelského areálu. Momentálně se potýkáme s výměnou elektrického vedení v celém objektu, následně vše
začistit a vybílit, venku jsme pokáceli proschlý strom, kopeme a připravujeme podklad pro hudební koutek. A
proč to vše? Jistě většina z Vás už ví, že se v Šonově bude konat v červnu Malé letní dovádění  a to právě z části i
v našem areálu. Tento rok se spolu můžeme sejít 30. Dubna na Pálení čarodejnic, dále na Malém letním
dovádění 15. června a tradičně již na naší výstavě 13. – 14. Července. 
Těšíme se na Vaší hojnou účast. 

Kindl Hubert, předseda 

INFORMACE OD CHOVATELŮ
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C E N Í K  S L U Ž B Y  K O P Í R O V Á N Í
A  T I S K U

O B E C @ S O N O V . C Z
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F O R M Á T :

              Č E R N O B Í L E       B A R E V N Ě
 A 4               5 K Č               1 0  K Č
 A 3              1 0 K Č               2 0  K Č
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VEPŘOVÉ HODY

Dne 2. 3. 2024 se v Kulturním domě v Šonově uskutečnily vepřové hody. Akci připravil Myslivecký spolek Šonov. Přípravy
byly velké, na nic se nesmělo zapomenout. Pro návštěvníky byly přichystány klasické zabíjačkové výrobky jako kroupy, prejt,
tlačenky, jitrničky a prodej masa. V hospůdce na návštěvníky čekaly teplé zabíjačkové pokrmy -  zabijačkové polévky, guláš,
prejt, jitrnice, ovar, řízek a jedno zvěřinové jídlo. Vše se krásně skloubilo s vychlazeným točeným pivem a na závěr nesměly
chybět na výběr dva domácí a s láskou dělané dezerty. Návštěvnost byla slušná, dokonce se již najedení návštěvníci museli
přesouvat na sál, aby uvolnili místo nově příchozím. Na sále se spontánně na několik hodin spustila diskotéka, aby se lépe
trávilo. Po celou dobu také probíhala tombola, kde si každý mohl zkusit své štěstí a hrát o zajímavé a hodnotné ceny.  Večer
patřil společenskému životu, hrála hudba, kdo chtěl, mohl tančit. Zabijačkové hody provázela uvolněná příjemná atmosféra,
sousedské popovídání, dobrá nálada. Nechybělo opět zábavné dražení hospodáře spolku např. o poslední jitrničky. 

Myslivecký spolek tímto děkuje všem, co se podíleli na přípravách hodů, všem, co vařili, obsluhovali, prodávali. A děkuje
všem návštěvníkům, že přišli a podpořili nás. 

Za MS Šonov Panchartek Pavel, hospodář
    

BŘEZNOVÝ TURNAJ V MARIÁŠI

Dne 16. března se konal předposlední turnaj v mariáši v
Šonově. Vítězem a držitelem putovního poháru se stal Jan
Semerák, na 2. místě Václav Just a o 3. místo se podělili
Zdeněk Netík a Pavel Heinzel. Vítězům gratulujeme a
těšíme se na další sezónu.

vedení obce
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PONDĚLÍ A ČTVRTEK

10:45 - 11:15 u KD

11:30 - 12:00 u Domova seniorů

pojízdná prodejna
čerstvé pečivo

přímo v obci Šonov
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KOVÁNÍ V ŠONOVĚ

V sobotu 23. března jsme se společně sešli na akci Koveme pro Šonov u manželů Klírových, kde jsme měli možnost ukovat
pod dohledem pana kováře lístky, které budou součástí uvítací sochy Šonova. Vzhledem k počtu ukovaných lístků bude asi
nutné přidat další větev. 
Děkujeme všem účastníkům této akce a Ondřejovi Klírovi, který byl trpělivý u našich pokusů o kování.

vedení obce

mailto:sonov@obec.cz

